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Abstract (en)
A method for the fine regulation of the mass flow of fuel in burner-operated combustion devices for fossil energy carriers by measurement of
the residual oxygen content of the exhaust gases, the CO contained in the exhaust gas being used as characteristic quantity for the evaluation
of the optimum conversion of material. A microprocessor is used, into which the real carbon monoxide concentration (ppm) associated with a
particular burner mixing head and with a particular burn-up air quantity which has been set is read in. When the burner is first put into operation, the
microprocessor is subjected to a learning phase. In this phase, the CO and O2 values are continuously measured and the initially closed mass-flow
fine controller is opened step by step until the CO content greatly increases. The associated O2 value is stored in the RAM of the microprocessor
and the next load stage is selected by defined setting of the main fuel/air controller until the burn-up characteristic typical of the burner has been fully
recorded and stored in the RAM.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Feinregulierung des Brennstoffmengenstromes in brennerbetriebenen Feuerungsanlagen für fossile
Energieträger durch Messung des Restsauerstoffgehaltes der Abgase, wobei als Kenngröße zur Bewertung des optimalen Stoffumsatzes das im
Abgas enthaltene CO verwendet wird. Dabei wird ein Mikroprozessor verwendet, in den die zu einem jeweiligen Brennermischkopf und zu einer
jeweilig eingestellten Ausbrandluftmenge gehörende, reale Kohlenmonoxidkonzentration (ppm) eingelesen wird. Der Mikroprozessor wird bei der
ersten Inbetriebnahme des Brenners einer Lernphase unterzogen. Dabei werden die CO- und O2 Werte laufend gemessen und der zunächst
zugeregelte Mengenfeinstromregler Stufe für Stufe aufgefahren, bis der CO-Gehalt stark zunimmt. Der zugehörige O2 Wert wird im RAM-Speicher
des Mikroprozessors gespeichert und die nächste Laststufe durch definierte Einstellung des Brennstoff-Luft-Hauptreglers bis zur kompletten
Aufnahme und Speicherung der brennertypischen Ausbrandkennlinie im RAM-Speicher angewählt.
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